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هدیه به خوانندگان

اخبار ادبی و هنری

آیت الله بهجت)ره(: هر کس از خداوند و انبیاء و راه انبیاء 
و اوصیاء دوری کند، آخرش به همان اندازه دوریش پشیمان 

خواهد شد.

در پرتو وحی

رئیس جمهور کشــورمان گفت: ایران از یکســو 
می تواند بخشی از انرژی مورد نیاز اروپا را تامین کند 
و از سوی دیگر مسیر ترانزیتی مهمی برای پیوند اروپا 

به اقیانوس هند و منطقه شرق آسیا باشد.
حسن روحانی روز سه شنبه در دیدار ژان اسلبورن وزیر 
خارجه لوکزامبورگ، به روابط خوب دو کشور اشاره کرد و با 
بیان اهمیت گســترش همکاری های مالی، بیمه ای و بانکی، 
گفت: امروز کلید اصلی در همکاری های اقتصادی، مســایل 
بانکی و بیمه اســت و همکاری های دو کشور در این عرصه 
می تواند پایه بســیار خوبی برای تقویت بیش از پیش روابط 

مشترک اقتصادی باشد.
روحانی افزود: ایران از یکســو می تواند بخشی از انرژی 
مورد نیاز اروپا را تامین کند و از ســوی دیگر مسیر ترانزیتی 
مهمی برای پیوند اروپا به اقیانوس هند و منطقه شــرق آسیا 

باشد.
وی همچنیــن تقویت همکاری هــای علمی و فرهنگی 
میان ایران و اتحادیه اروپــا از جمله لوکزامبورگ را همپای 

روابط سیاسی و اقتصادی مورد تاکید قرار داد.
رئیس جمهوری با اشــاره به مســایل مهــم منطقه ای و 

بین المللی اظهارداشــت: مسایل و مشــکلات فراوانی نظیر 
تروریسم و افراطی گری فرا روی همه ما است و حل آنها تنها 
با یک اراده قوی تر و همکاری بیشــتر میســر است و رایزنی 
و همــکاری ایــران و اتحادیه اروپا می تواند بســیاری از این 

مشکلات را کاهش دهد.
روحانی با تاکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران به هیچ 

عنــوان ناقض هر موافقتنامه ای که آن را امضا کرده باشــد، 
نبوده و تا زمانی که طرف های مقابل به تعهداتشــان پایبند 
باشــند، پای تعهدات و  امضای خود خواهد ایســتاد، گفت: 
برجام توافقی است که با رویکرد برد- برد تدوین و امضا شد 
و امــروز همگان باید برای تداوم این توافق تلاش کنند  چرا 
که هر حرکتی در راستای تضعیف آن، می تواند همه کشورها 

را در روند حل مســایل منطقه ای و جهانی، نسبت به کارایی 
مذاکره  و توافق، بدبین و ناامید کند.

وی افزود: در منطقه از جمله در ســوریه، عراق، یمن و 
افغانستان، مشــکلات فراوانی بویژه تروریسم وجود دارد که 
ایران و اتحادیه اروپا باید با رایزنی یکدیگر، برای کاهش و در 

نهایت حل این مشکلات تلاش کنند.
بــه گزارش فــارس، ژان اســلبورن وزیر امــور خارجه 
لوکزامبورگ نیز در این دیدار با بیان اینکه این سفر که تنها 
چند ماه بعد از ســفر قبلی اش به تهران انجام می گیرد، یک 
سفر  کاری برای امضای نهایی اسناد است، گفت: لوکزامبورک 
مصمم به توســعه همکاری ها با تهران در همه حوزه ها است 
و در جریان این ســفر ســند حمایت از سرمایه گذاری امضا 
و نهایی شــد و اســناد دیگری نیز در حوزه های مهم مالی و 

سرمایه گذاری در دستور کار قرار گرفته اند.
وزیــر خارجه لوکزامبــورگ همچنین از نهایی شــدن 
توافقنامــه همــکاری میــان بانک هــای مرکــزی ایران و 
لوکزامبورگ خبر داد و گفت: ایران کشوری بزرگ در منطقه 
اســت و ما و اتحادیه اروپا بر نقش مهم و موثر تهران در حل 

و فصل مسایل منطقه ای باور داریم.

روحانی در دیدار وزیر خارجه لوکزامبورگ:

ایران می تواند تامین كننده بخشی از انرژی مورد نیاز اروپا باشد

معاون اول رئیس جمهور با طرح این ســؤال 
که آیا هیچ انســان عاقلی حاضر است که خود 
را از داشتن تجهیزات دفاعی و سلاح در مقابل 
دشــمنان محروم کند، اضافه کرد: قطعاً ملت 
ایران با تجربه ای که از دوران جنگ دارد برای 
دفاع از کشور خود به ساخت تجهیزات دفاعی 

ادامه خواهد داد.
اســحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور در 
مراسم اختتامیه نخســین جایزه ایثار و رسانه که در 
تالار وحدت برگزار شــد ضمن تســلیت ایام شهادت 
حضرت فاطمــه)س( از انجمــن روزنامه نگاران دفاع 
مقدس، خانه فرهنگ و ایثار و وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی به خاطر برگزاری این مراسم قدردانی کرد.
جهانگیری افزود: ترویج فرهنگ ایثار و شــهادت 
همانند ســایر اقدامــات موثر نظیــر ترویج فرهنگ 
جامعه ســالم، حفاظــت از محیط زیســت، فرهنگ 
مطالعه، فرهنــگ دین و اخلاق، اقتصــاد مقاومتی، 

ســبک زندگــی و نظایر آن 
زمانی موفــق خواهد بود که 
در ســنجش و داوری امور، 
بیــش از آنکــه دولت نقش 
نهادهای مدنی  باشد،  داشته 
ذیربــط  صاحب نظــران  و 
نقش آفرینــی کنند و دولت 
به عنوان حامی و پشــتیبان 
نه  و  باشــد  حضور داشــته 

بعنوان متصدی و مجری.
وی بــا یــادآوری اینکه 
مقــدس،  دفــاع  دوران  در 
برخی مواقع پایتخت و سایر 

نقاط کشــور زیر باران موشک و سلاح های مدرنی که 
قدرت های بزرگ در اختیار دشمن می گذاشتند، قرار 
می گرفت، خاطرنشــان کرد: در آن دوران اگر امکانی 
فراهم می شــد تا ایران بتواند تعدادی موشک تهیه و 

به ســمت دشمن شلیک کند، گاهی تا مدتها موشک 
باران دشــمن متوقف می شــد و امروز که ملت ایران 
چنین تجربه ای را پشــت سر گذاشته است، وقتی که 
می خواهــد برای دفاع از خود و پیشــگیری از تجاوز 

دشــمن اقدام به ساخت موشــک و تجهیزات دفاعی 
کند، همان کســانی که دشــمنان ملت ایــران را به 
موشک و سایر تجهیزات مجهز می کردند، ایران را به 

خاطر ساخت موشک تحریم می کنند. 
معاون اول رئیس جمهور با طرح این سؤال که آیا 
هیچ انسان عاقلی حاضر اســت که خود را از داشتن 
تجهیزات دفاعی و ســلاح در مقابل دشمنان محروم 
کنــد، اضافه کرد: قطعاً ملت ایــران با تجربه ای که از 
دوران جنگ دارد برای دفاع از کشور خود به ساخت 

تجهیزات دفاعی ادامه خواهد داد. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران، جهانگیری با تاکید 
براینکــه باید فرهنگ ایثار را در ســطوح مختلف به 
عنوان یک وظیفه ترویج کنیم، افزود: فداکاری و ایثار 
متعلق به تاریخ نیست بلکه کشور ما امروز و فردا هم 
نیازمند ایثار و فداکاری اســت و امیدوارم با همراهی 
میان دولت و ملت بتوانیم به سمت رشد، پیشرفت و 

سربلندی کشور گام برداریم. 

جهانگیری:

هیچ انسان عاقلی خود را از داشتن تجهیزات دفاعی محروم نمی کند

وزیر دفاع ضمن حضور در همایش پیشرانه های 
دریایی از اولین موتور بنزینی برون نصب دریایی 
ساخت کشــورمان رونمایی کرد و طی سخنانی از 
عدم تولید کشتی های کانتینربر در ایران و خرید 

آنها از خارج انتقاد کرد. 
صبح دیروز در همایش پیشــرانه های دریایی، اولین 
موتور بنزینی برون نصب دریایی که به دست متخصصان 
ســازمان صنایع دریایی وزارت دفاع طراحی و ســاخته 
شده است با حضور سردار حســین دهقان وزیر دفاع و 

پشتیبانی نیروهای مسلح رونمایی شد.
این موتور برون نصــب دریایی که »توس« نام دارد 
قادر اســت با قدرت 200 اســب بخار، شناورهای مورد 
نظر را با ســرعت 41 نات معادل 74 کیلومتر بر ساعت 

به حرکت درآورد.
ایــن موتور V شــکل، 320 کیلوگرم وزن داشــته 
و دارای 6 ســیلندر با حجم 3هزار ســی ســی است و 
ســامانه های روانکاری، خنک کاری، مولد قدرت، انتقال 
قــدرت و الکتریکال از فناوری های به کار رفته در موتور 

توس است.
ســردار دهقان در مراســم رونمایی از این محصول 
با بیان اینکه گســترش دانش بومی ســازی موتورهای 
دریایــی برای توان های بالاتر، تجاری ســازی موتورهای 
200 اســب بخار، دریایی سازی موتورهای 400 و 500 
اسب بخار و پیاده سازی و استقرار آزمایشگاه جامع موتور 
از برنامه هــای آتی وزارت دفاع در حوزه دریایی اســت، 
تصریح کرد: »امیدواریم بــا توجه به نیاز تعداد 50هزار 
دســتگاه موتور برون نصب بنزینــی در مناطق مختلف 

کشور با انبوه ســازی این موتور و سایر موتورهای مورد 
نیاز دریایی بتوانیم گام بلندی در توسعه دریایی کشور و 

رفع نیازهای این بخش برداریم.«
همچنین ســردار حســین دهقان طی سخنانی در 
همایش پیشــرانه های دریایی، با طرح این سؤال که چرا 
ما بعد از 3٨ ســال از عمر انقلاب دچار کمبودهایی در 
بخش هایی از فناوری و صنعت هســتیم، اظهار داشت: 
»اولیــن یا مهم ترین عامل که بــرای اجرای هر برنامه و 

دســتیابی به هر هدفی باید وجود داشــته باشد، عزم و 
اراده و سپس اهداف روشن و قابل سنجش است.«

دهقــان افزود: »برای مثــال در بحث پیشــرانه ها 
دارای  جهانــی  ســطح  در  می خواهیــم  می گوییــم 
زیرســاخت های آن باشیم؛ این خیلی خوب است اما اگر 
مشــخص نکنیم که تا چه زمانی باید به آن دست یابیم 
هرســال وقت خود را تلف خواهیم کرد و اتفاقی نخواهد 

افتاد لذا اهداف باید روشن و قابل سنجش باشد.«

وزیر دفاع خاطرنشان کرد: »ما باید قادر به شناسایی 
درست اهداف و توانمندی ها و مدیریت درست سیستم 
باشــیم تا به اهداف برســیم. نباید بدون در نظر گرفتن 
الزامــات و توانمندی موجود، در انجــام پروژه ها عجله 

کرد.«
سردار دهقان گفت: »تا وقتی ظرفیت پذیرش و توان 
جذب یک تکنولوژی در زیرســاخت ها نباشد، دریافت یا 
انتقال هرنوع فناوری به داخل ابتر خواهد بود زیرا در آن 
صورت برای اســتفاده، نیازمند حضور طراح آن سیستم 

هستیم.«
وزیر دفاع اظهار داشــت: »بیش از 12سال است که 
قرار است ٨ فروند کشــتی کانتینربر تولید کنیم اما در 
یک سیکل معیوب کاهنده و کشنده درگیر شدیم و این 
کار انجام نشده است زیرا اولین راهی که همواره به نظر 

می رسد، خرید از خارج است.«
به گزارش فارس، سردار دهقان در بخش دیگری از 
ســخنان خود تصریح کرد: »ما کمترین توسعه فناوری 
را در حوزه دریایی داشــته ایم. علی رغم اینکه این حوزه 
استعداد بســیار زیادی در پیشــرفت دارد اما متاسفانه 

توجه خوبی به این حوزه نشده است.«
وی در خصوص اهمیت پیشــرانه ها نیز با بیان اینکه 
در ایــن حوزه باید به مولفه هایــی نظیر قدرت و قابلیت 
مانور، حرکت به سمت پلت فرم ها، اتکا به توان داخلی و 
عدم توقف تحقیق و پژوهش توجه کرد، گفت: »با توجه 
به قابلیت ها و داشته های خودمان باید مسیر راه خودمان 
را ترسیم و پیش ببریم و معتقدیم در شناورهای سنگین 
و زیردریایی ها بایستی از انرژی هسته ای استفاده کنیم.«

با حضور وزیر دفاع صورت گرفت

رونمایی از اولین موتور برون نصب دریایی

اولین کتاب درباره یار قدیمی رهبر انقلاب 
منتشر شد

کتاب »مؤمن انقلابي، شــیخ عباس پورمحمــدي« ضمن پرداختن به 
گوشــه هایي از زندگي حاج  شیخ عباس، به دوســتي و ارتباط وی با رهبر 

انقلاب، که سابقه اي نزدیک به پنجاه سال دارد می پردازد.
به گزارش خبرنگار کیهان، »مؤمن انقلابي«، عنوان سلسله  کتاب هایی 
ا ســت که به معرفی برخی از یاران و پیــروان صدیق و قدیمی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی، حضرت امام خامنه ای می پردازد، چه مشهور باشند و چه 
گمنام. کتاب »مؤمن انقلابي، شــیخ عباس پورمحمدی« اولین کتاب این 

مجموعه است.
ضمیمه اســناد و ضمیمه تصاویر کتاب هم، بخش هایی هستند بسیار 
تماشــایی، که به صورت مصوّر، زندگی و سیره مبارزاتی حاج شیخ عباس، و 

همچنین دوستی و رابطه ایشان با رهبر انقلاب را روایت می کنند.
اعتراض خبرنگارها به برخورد گزینشی

 با رسانه ها در نشست خبری وزیر ارشاد
اولین نشســت خبری صالحی امیری به عنوان وزیر فرهنگ و ارشــاد 

اسلامی به حاشیه کشیده شد.
به گزارش خبرنگار کیهان، سیدرضا صالحی امیری، در نشستی خبری 
به ارائــه گزارش 100 روز فعالیــت خود به عنوان وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی پرداخت. وزیر ارشاد در این نشست، درباره اتفاقات جشنواره فیلم 
فجــر، اعزام زائران به حج، فعالیت دوتابعیتی ها در وزارت ارشــاد، نظارت و 

ممیزی کتاب و... سخن گفت.
نشســتی که در پایان و به دلیل گزینش خبرنگارها و عدم رعایت نوبت 
طرح ســؤال از وزیر، به حاشیه کشید و برخی از خبرنگارها به خاطر اینکه 
اجازه پرسش نیافتند اعتراض کردند و فضای جلسه دچار همهمه شد. نکته 
قابل تأمل این است که اغلب خبرنگارهایی که نوبتشان برای سؤال پرسیدن 
رعایت نشد، نماینده رسانه های منتقد دولت و عملکرد وزارت ارشاد بودند.

صالحی امیری در بخشــی از این نشســت و در واکنش بــه انتقادات 
گسترده ای که از سوی طیف های مختلف به سی و پنجمین دوره جشنواره 
فیلــم فجر وارد شــد، به تمجید از ایــن رویداد پرداخت و اظهار داشــت: 
جشــنواره خوبی برگزار شد. نباید با بیان چند مسئله و ایجاد اختلاف، کام 
مردم را در یک نشــاط ملی تلخ کرد. متأســفانه برخی از منتقدین از مرز 
نقد خارج شــدند که غیراخلاقی بود، برخی تلاش کردند که عرصه را برای 

دارندگان سیمرغ سخت کنند و آنها را دچار تشویش نمایند. 
وزیر ارشــاد همچنین ســختگیری در عرصه نظارت و ممیزی کتاب را 
رد کــرد و هم بر نظارت و ممیزی در این عرصــه تأکید نمود. وی تصریح 
کرد: قطعا موضوعاتی همچون نظام جمهوری اسلامی، مقام معظم رهبری، 

وحدت و ایران جزو خطوط قرمز ما هستند.
صالحی امیری در پاســخ به ســؤالی مبنی بر اینکه چه زمانی اسناد و 
مــدارک مالی دو دوره اخیر جشــنواره فیلم فجــر در اختیار افکار عمومی 
قــرار می گیرد و با توجه به اینکه شــرکت های خصوصی بدون برگزاری هر 
نوع مزایده ای به جشــنواره فیلم فجر وصل شده اند، گفت: من یک ابلاغیه 
به ســازمان ســینمایی داده ام تا درباره همه اقدامات مالی و حتی غیرمالی 

جشنواره فیلم فجر، شفاف سازی کنند.
وی درباره سیاست وزارت ارشاد نسبت به اعزام زائران به حج گفت: در 
صورتی که دولت عربستان شــرایط حداقلی ما در راستای عزت، کرامت و 
امنیت حجاج و پرداخت دیه به شهدای منا را بپذیرد و پرداخت کند، امسال 

حجاج را اعزام می کنیم.
وزیر ارشــاد همچنین در پاسخ به ســؤالی درباره حضور دوتابعیتی ها، 

خواستار ارائه سند از سوی رسانه های مطرح کننده این مسئله شد.
مهدی فیوضی، کارگردان سینما:
فعالیت دوتابعیتی ها

 در فرهنگ باید ممنوع شود
یک فیلمســاز خواســتار تعییــن قوانینی مبنی بــر ممنوعیت حضور 

دوتابعیتی ها در مدیریت و داوری های فرهنگی شد.
مهدی فیوضــی، کارگردان فیلم »نفوذی« در گفت وگو با کیهان اظهار 
داشــت: بحث دوتابعیتی ها متأسفانه تأثیرات ضدفرهنگی بر جامعه خواهد 

گذاشت.
وی گفــت: رهبر معظم انقلاب، بارها به تهدیدهای فرهنگی پرداخته و 
تعابیری چون تهاجم فرهنگی، شــبیخون فرهنگی، ناتوی فرهنگی و نفوذ 
فرهنگی را به کار برده انــد. به نظر من، نفوذ فرهنگی بیش از مردم عادی، 

مدیران فرهنگی کشور را تهدید می کند.
کارگردان »محرمانه تهران« ادامه داد: کســی که دوتابعیتی است قطعا 
به کشــور دیگری هم تعهد دارد. هیچ کس نمی تواند هم زیر پرچم ایران و 
هم زیر پرچم دشــمن این کشور کار کند. این دوگانگی حتما ضربه خواهد 
زد و این افراد در بزنگاه های مختلف، ماهیت واقعی خود را نشان می دهند. 
حتی برخی از مسئولان به خاطر اینکه فرزندانشان مقیم یا درحال تحصیل 
در کشــورهای غربی هســتند، به طور ناخودآگاه نســبت به آن کشــورها 

احساس دین می کنند.
وی افزود: این موضوع در فرهنگ، هنر و ســینما تأثیری منفی گذاشته 
اســت و تأثیر سوء خود را بر کف جامعه و ذهن مردم  نیز خواهد گذاشت. 
مصداق بــارز اینکه معمولا افــرادی که تابعیت خارجــی دارند، حاضر به 
همکاری با پروژه های سینمایی انقلابی و ارزشی نیستند. برخی نیز به امید 

دریافت تابعیت، به پای همکاری با این فیلم ها نمی آیند. 
فیوضــی در خاتمــه خواهــان تعیین قوانینــی بــرای ممنوعیت کار 
دوتابعیتی ها در مراکز و برنامه های فرهنگی شــد و گفت: مجلس شــورای 
اســلامی نباید کوتاهی کند و به طور جدی باید قوانینی را تعیین کند که 
هیچ مســئولی در عرصه فرهنگ، اجازه اســتفاده از افراد دوتابعیتی را به 
عنوان مدیر یا در مقام داوری و ارزیابی نداشــته باشد. باید مسئولینی که از 

چنین افرادی استفاده می کنند، جریمه شوند.
تقدیر خانواده شهدای مدافع حرم

 از سریال »آرام می گیریم«
جمعــی از خانواده های شــهدا و رزمندگان مدافع حــرم در تقدیر از 
مجموعه تلویزیونی »آرام می گیریم« به کارگردانی روح الله سهرابی بیانیه ای 

را منتشر کردند.
در بخشــی از این بیانیه، خطاب به عبدالعلی علی عســگری رئیس 
 صدا و سیما و سردار غلامحسین غیب پرور فرمانده بسیج مستضعفین، 

آمده است:
»همان طور که مســتحضرید سریال تلویزیونی »آرام می گیریم« هر 
شــب از شبکه دو سیما پخش می شــود که مورد استقبال مخاطبین و 
هموطنان عزیز قرار گرفته اســت. این سریال که برخوردار از ملودرامی 
اجتماعی، لحظاتی از رشادت و شهادت فرزندان برومند میهن عزیزمان 
در مرزهای کشــور و دفاع از حریم اهل بیت )ع( را به تصویر می کشــد. 
جای بسی خوشحالی است که کارگردان و عوامل این سریال بدون هیچ 
دغدغه ای از برچســب شعارزدگی، شعائر دینی و انقلابی را متعهدانه در 
زیباترین شــکل ممکن و با تمام وجود به تصویر می کشــند. ارزش این 
بدان معناست که در این دوره، استفاده از نام یا تصاویر شهدا که دارای 
اهمیت والایی اســت، شعار تلقی شده و عوامل آن به بهانه های مختلف 
مورد هجمه و ســرزنش قــرار می گیرند، ولیکن عوامــل این مجموعه 
تلویزیونی بدون نگرانی از هجمه جریان های نامحرم، لحظه ها و تصاویر 
ارزشی انقلاب اســلامی و دفاع مقدس و خانواده معظم شهدای مدافع 
حرم را به نمایش می گذارند. بدینوسیله این بیانیه که جهت حمایت از 
این مجموعه فاخر تلویزیونی و تقدیر و تشــکر از زحمات عوامل سریال 
به ویژه کارگردان و تهیه کننده، به امضای جمعی از خانواده های شهدای 
مدافع حرم و رزمندگان مدافع حرم رســیده است به حضورتان ارسال 

می گردد.«
در میــان امضاکنندگان این بیانیه اســامی خانواده های شــهدا و 
رزمندگان مدافعان حرم نظیر نیکزاد، رضوانی، رحیمی، عزیزی، ملکی، 
اسدالهی، یارمحمدی، حسینی، مهدی پور، مختاربند، بهاری، کسایی و... 

به چشم می خورد.
بخش ادب و هنر کیهان به زودی گفت وگویی را با روح الله ســهرابی 

منتشر خواهد کرد.

آلودگی های درونی 
زمینه پذیرش حق را از بین می برد!

»و هنگامی که آیات ما بر او )کســی که به دنبال گمراه 

کردن مردم از راه خداست( خوانده می شود، مستکبرانه روی 

برمی گرداند، گویی آن را نشنیده است، گویی اصلا گوش هایش 

سنگین است؛ او را به عذابی دردناک بشارت ده!«

لقمان - ۸

بزرگ ترین المپیاد قرآنی
با رقابت ۴00 هزار حافظ برگزار می شود

 معاون فرهنگی و اجتماعی ســازمان اوقاف با اشاره به مطالبات 
قرآنی مقام معظم رهبری مبنی بــر تربیت ده میلیون حافظ قرآن، از 
برگزاری بزرگ ترین المپیاد حفظ قرآن با شرکت 400 هزار قرآن آموز 

در روز پنج شنبه 28 بهمن ماه در 360 نقطه کشور خبر داد.
به گزارش روابط عمومی سازمان اوقاف و امور خیریه، حجت الاسلام احمد 
شــرفخانی در نشســت خبری پنجمین آزمون طرح ملی تربیت حافظان قرآن 
کریم که به همت ســازمان اوقاف و امور خیریه برگزار می شــود، ابراز داشــت: 
بزرگترین المپیاد رشــته حفظ قرآن کریم صبح روز پنجشنبه 2٨ بهمن ماه با 
حضور بیش از 400هزار نفر از قرآن آموزان این طرح اعم از پیر و جوان، دختر 
و پسر، دانش آموز، دانشجو، طلبه، بانوان خانه دار و شاغل در سراسر کشور در 

360 شهرستان و استان و در قالب 5٨0 حوزه امتحانی برگزار می شود.
وی یکــی از اهداف این طرح را تحقق تدابیر و مطالبات قرآنی رهبر معظم 
انقلاب دانســت و بیان داشــت: طرح ملی تربیت حافظان قرآن کریم از ســال 
1391 در لبیک گویی به فرمایشــات مقام معظم رهبری در سازمان اوقاف آغاز 
شده و تا سال 1395 مجموعا طی 5 سال بیش از 165٨000 نفر در این طرح 
ملی قرآنی شــرکت کرده و توانسته اند آیاتی از قرآن کریم را از یک جزء تا 30 

جزء حفظ کنند.
معاون فرهنگی و اجتماعی ســازمان اوقاف بــا بیان اینکه این طرح ملی با 
بهره گیری از ظرفیت های مادی و معنوی ســازمان اوقاف به اجرا گذاشته شده 
اســت، افزود: یکی از ضعف های جدی آموزش حفظ قرآن کریم در کشور نبود 
مربی رشــته حفظ قرآن کریم بوده اســت که این ســازمان به منظور رفع این 
کاســتی با تشکیل مرکز تربیت حفظ مربی قرآن، تاکنون با برگزاری 202 دوره 
تربیــت بیش از 7 هزار نفر از مربیان علاقه مند را در رشــته حفظ قرآن کریم 
تحویل جامعه قرآنی داده است.حجت الاســلام شرفخانی به حضور 30 هزار نفر 
از مددجویان زندان های سراســر کشــور در آزمون پنجمین دوره طرح تربیت 
حافظان قرآن کریم اشاره کرد و با بیان اینکه براساس تفاهم نامه ای با مجموعه 
ســازمان امور زندان ها، مربیان حفظ قرآن به سازمان زندان ها اعزام و مبادرت 
به آموزش زندانیان کرده اند که این امر موجب تغییر فضای بسیاری از زندان ها 
شده است، گفت: مددجویان همزمان با سایر شرکت کنندگان این طرح در 2٨ 
بهمن ماه به صورت همزمان در این آزمون حضور پیدا می کنند. ســال گذشته 
نیز تعدادی از زندانیان در این آزمون حضور داشتند و به سؤالات آزمون که در 

سراسر کشور انجام گرفت پاسخ دادند.
وی با اشــاره به برنامه پنج ســاله قرآنی ســازمان، ابراز داشت: در برنامه 
پنج ســاله قرآنی سازمان که از امســال اجرایی شده است تربیت یک میلیون و 
پانصد هزار نفر حافظ قرآن در دســتور کار قرار گرفته اســت که در اولین سال 

یعنی سال جاری، 39٨ هزار نفر در 11 رشته حفظ قرآن شرکت می کنند.
آیت الله جوادی آملی:

مردم اقتصاد اسلامی را
با همه وجود می پذیرند

استاد درس خارج حوزه گفت: باید جلو دلالی، گرانفروشی، احتکار، 
ربا و گرانی کاذب محصولات ناشــی از افزایش تقاضا را گرفت، مردم 

اقتصاد اسلامی می خواهند و آن را با همه وجود می پذیرند.
به گزارش رســا، این مرجع تقلید در دیدار جمعی از مســئولان طرح ملی 
ملکــوت با بیان این نکته که »بیــن عالمِ و عابد تفاوت وجود دارد«، با تاکید بر 
اهتمام هر چه بیشتر حوزه های علمیه به رفع مشکلات جامعه، خاطرنشان کرد: 
حوزه هــا، عابد و زاهد تربیت می کننــد در حالی که قائم به عقل، نیاز جامعه را 
رفع و آن را اداره می کند. آن شــهری که حوزه علمیه اش بیشــترین کتاب در 
باب طهارت تولید کرده است، نباید کوچه ها و خیابان های آلوده و کثیف داشته 
باشــد، خروجی حوزه ها باید در جامعه تاثیر بگذارد، آن را به حرکت وا دارد و 
جامعه را از ســکون خارج کند، چرا که قرآن کریم اصلاح جامعه را مدنظر دارد 
و قائــم به عقل و قائم به عدل بــودن را از ما می خواهد و جامعه نیز این انتظار 

را از حوزه ها دارد.
وی انتظار جامعه از حوزه های علمیه را یادآور شــد و ابراز داشت: جامعه به 
برکت انقلاب اســلامی آمادگی پذیرش معارف دین و اهل بیت علیهم السلام را 
دارد، حوزه هــای ما باید با تکیه بر نورانیت قرآن و اهل بیت علیهم الســلام که 
هرگز از یکدیگر جدا نخواهند شد، بتواند قائم به علم و عقل باشد، و اساس علوم 
حوزوی نیز علومی اســت که باید در متن زندگی مردم حضور داشته باشد، اگر 
حوزه پاسخگوی نیازهای جامعه نباشد، بین حوزه و جامعه و بازار، فاصله ایجاد 
خواهد شــد، لذا لازم است حوزه ســؤالات و نیازهای جامعه و بازار را شناسایی 
و بــرای آنها راه حل های مختلف ارائه کند. این مرجع تقلید خاطرنشــان کرد: 
حضرت می فرماید کشــوری که آب و خاک دارد در عین حال باز محتاج بیگانه 
است، از رحمت خدا دور است.آیت الله جوادی آملی تصریح کرد: قرآن یک کتاب 
علمی و بیانات آن حکیمانه است لذا به کسی که مال ندارد نمی گوید فاقد، بلکه 
می گوید فقیر؛ یعنی کســی که ستون فقراتش شکسته است، این شخص دیگر 

توان ایستادن و ایستادگی ندارد.
اســتاد درس خارج حوزه با تاکید بر اینکه »خداوند انســان را کریم خلق 
کرده است«، بیان داشــت: فقر، انسان را چاپلوس می کند، لذا می فرماید وقتی 

دیدید که دارید تملق می کنید، به سوی خدا برگردید و با خدا معامله کنید.
مفســر قرآن کریم گفت: باید جلو دلالی، گرانفروشی، احتکار، ربا و گرانی 
کاذب محصــولات ناشــی از افزایش تقاضــا را گرفت، مردم اقتصاد اســلامی 

می خواهند و آن را با همه وجود می پذیرند.
جابری انصاری عنوان کرد

ضرورت تداوم آتش بس فراگیر در سوریه 
محور اصلی گفت وگوهای آستانه

معاون عربی و آفریقای وزارت خارجه ایران ضرورت تداوم آتش بس 
فراگیر در ســوریه ، انجام هماهنگی به منظــور ایجاد ثبات در مناطق 
مشــخص شده و بررسی اقدامات کمیســیون مشترک ناظر بر اجرای 

آتش بس را از جمله محورهای مذاکرات در آستانه برشمرد.
هیئت ایرانی مذاکره کننده صلح سوریه به سرپرستی حسین جابری انصاری 
معــاون عربی و آفریقای وزارت امور خارجه کشــورمان بامداد سه شــنبه وارد 
فرودگاه آلماتی قزاقســتان شد.حسین جابری انصاری در فرودگاه آلماتی گفت: 
حضور هیئت ایرانی در نشســت آستانه 2، در جهت ادامه مذاکرات صلح سوریه 

در پایتخت قزاقستان با همراهی روسیه و ترکیه صورت می گیرد.
وی که با خبرگزاری صدا و ســیما گفت وگو می کرد، افزود: ضرورت تداوم 
آتش بس فراگیر در ســوریه ، انجام هماهنگی بــه منظور ایجاد ثبات در مناطق 

مشخص شده، 
بررســی اقدامات کمیسیون مشــترک ناظر بر اجرای آتش بس متشکل از 

ایران، روسیه و ترکیه از محورهای این مذاکرات خواهد بود.
دومین دور مذاکرات صلح ســوریه موســوم به آستانه 2، در سطح معاونان 
وزرای خارجه ایران، روسیه و ترکیه در روزهای بیست و هفتم و بیست و هشتم 

بهمن در آستانه  پایتخت قزاقستان برگزار می شود.
بهره برداری از نخستین کشتی تحقیقاتی 

اقیانوس شناسی کشور در بندرعباس
بهره برداری از نخستین شناور  تحقیقاتی اقیانوس شناسی کشور با 
نام »کاوشــگر خلیج فارس« با حضور وزیر علوم ، تحقیقات و فناوری 
و جمعی از مســئولان اســتان هرمزگان در مجتمع شهید درویشی 

بندرعباس آغاز شد.
به گزارش ایرنا؛ رئیس پژوهشگاه ملی اقیانوس و علوم جوی در مراسم آغاز 
به کار این شــناور تحقیقاتی گفت: این شــناور پس از تحویل از  سازمان صنایع 

دریایی ایران از امروز فعالیت تحقیقاتی خود را آغاز کرد.
ناصر حاجی زاده افزود: کاوشگر خلیج فارس، یک شناور مدرن تحقیقاتی با 
50 متر طول، 10 متر عرض و 12 متر ارتفاع  قادر است با آب و  سوخت کامل به 
مدت 45 روز با ظرفیت 27 نفر در آب های خلیج فارس، دریای عمان و شــمال 

اقیانوس هند  اقدام به  تحقیقات میدانی کند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: در دفاع 
مقدس توانایی و ایســتادن بر روی پای خود بود که 
موجب پیروزی شد و دیپلماســی التماسی پاسخگو 
نبود؛ دیپلماســی تعامل باید قدرتمندانه باشــد نه 
بیان می کنند در برخی  آقایان  التماسی چنانچه خود 

موارد التماس می کردیم اما جواب نمی داد.
به گزارش رسا، ســعید جلیلی، نماینده رهبر انقلاب در 
شــورای عالی امنیت ملی در همایش راه روشن انقلابی گری 
آرمان خواهی که از سوی انجمن اسلامی دانشجویان اسلامی 
مســتقل در سالن مفید دانشگاه قم، برگزار شد، ابراز داشت: 
تغییرات در انقلاب فقط مربوط به نظام سیاسی نیست بلکه 
بایــد در تمامی آرمان های انقــلاب تغییرات ظهور پیدا کند 
اعم از مناسبات سیاسی، اجتماعی و اقتصادی، چنانچه امام 
خمینی)ره( برآن تأکید داشــتند؛ امروزه پس از 3٨ ســال 
مطالباتــی همانند مبارزه با فســاد در انقلاب وجود دارد که 
صحیح هستند و انتظار نمی رود در انقلاب وجود داشته باشد.

وی گفت: انقلاب به برخی مطالبات نگاه حداکثری دارد 
نه حداقلی به عنوان مثال برخی موضوعات مطرح شــده در 
انقلاب همانند شفافیت یا فساد حتی افرادی که نگاه انقلابی 
ندارند آنها را منکر نمی شــوند و همه بر آن اتفاق نظر دارند؛ 
نگاهــی که در نظام اداری وجود دارد عبارت اســت از اینکه 
سیســتم باید به گونه ای باشد که افراد غیرصالح هم نتوانند 

مرتکب فساد شوند و نگاه انقلابی فراتر از آن است.
عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظــام کارویژه های 
مشــترک میان دولت و مردم را وجه تمایز اندیشــه سیاسی 
اسلام با سایر اندیشه ها دانســت و بیان داشت: هنگامی که 
قــرآن کریم به پیامبراکرم)ص( امر می کند عدالت در جامعه 
را اجرا کند، بیان می کند تمامی انسان ها نسبت به اجرای آن 
وظیفه دارند؛ اینجاست که مسئولیت همگانی و تکلیف شکل 

می گیرد و همه جامعه تکالیف را ایفا می کنند.
جلیلی با بیان اینکه وســع در نظام اسلامی دارای مبنا 
است، خاطرنشــان کرد: اینکه گفته می شود »ما می توانیم«، 

براساس میزان وسع است که برخی می گویند وسع ما در حد 
ســاخت آبگوشت بزباش اســت و برخی توان را بالاتر از این 
حرف هــا می دانند؛ تفکر انقلابی همچنین تفکرهای دیگر در 

این جا خود را نشان می دهند.
وی با اشــاره به وجه تمایز نگاه ها به میزان توان و وسع، 
بیان داشت: نخستین تفکر لیبرالی است که می گوید باید از 
غرب کمک گرفت؛ نگاه دیگر محافظه کارانه اســت که در آن 
وضعیــت مطلوب موضوعیت ندارد و وضــع موجود را کافی 
می دانــد؛ تفکر دیگر انقلابی اســت که دو تفکــر دیگر را بر 
نمی تابد.عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام گفت: نگاه 
تفکر انقلابی به قله اســت و به سمت آن حرکت می کند؛ ما 
می توانیم اســت که ماهواره را پرتاب می کند و یک وجب از 
این خاک را به دشمن نمی دهد و به واسطه این تفکر انقلابی 
اســت که پس از گذشت 2٨ ســال از دفاع مقدس دشمن 

جرأت نزدیک شدن به مرزهای کشور را ندارد.
وی اظهار داشــت: تفکر دیگر التماســی است؛ در دفاع 

مقدس توانایی و ایســتادن بر روی پای خود بود که موجب 
پیروزی شــد و دیپلماسی التماسی پاسخگو نبود؛ دیپلماسی 
تعامل باید قدرتمندانه باشد نه التماسی چنان که خود آقایان 
بیان می کنند در برخی مــوارد التماس می کردیم اما جواب 

نمی داد.
جلیلی بیان تعریــف »ما می توانیم« را برای شــناخت 
میزان توان و وســع ضروری دانســت و ابراز داشت: مراد از 
»ما« زن، مرد، پیر، جوان، شــهری، روستایی، شیعه، سنی، 
بلوچ، کرد و لر است و مراد از می توانیم استفاده واقع بینانه از 

استعداد و قدرت است.
نماینده رهبر معظم انقلاب در شورای عالی امنیت ملی 
گفت: در مقابل اقناع، اغوا اســت که شــیطان چنین کاری 
را انجام می دهد؛ شــیطان در مواردی کــه نمی تواند مردم 
را بترســاند، از اغوا اســتفاده می کند و ایجاد 200 شــبکه 
ماهواره ای برای سرگرمی مردم نیست بلکه برای اغوای مردم 

است.

جلیلی:تعامل باید قدرتمندانه باشد نه التماسی

روزنامه صهیونیستی نوشت: اگر نتانیاهو، ترامپ 
را متقاعد به بمباران ایران  کند آنگاه واکنش فوری 
ایرانی هــا نه متوجه آمریکا بلکه متوجه اســرائیل 

خواهد بود.
روزنامه صهیونیستی »یدیعوت آحارونوت« در تحلیلی 
پیرامون ســفر چهارشــنبه )امروز( »بنیامیــن نتانیاهو« 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی به آمریکا و دیدار با »دونالد 
ترامپ« رئیس جمهور این کشــور نوشت: در صورت حمله 
آمریکا به ایران، هزاران راکت از لبنان و سوریه به اسرائیل 

پرتاب خواهند شد.
ایــن روزنامه در بخشــی از گزارش خود با اشــاره به 
برخی موضوع های مهم در دیدار نتانیاهو و ترامپ نوشــت: 
در جریان اولیــن دیدار نتانیاهو با ترامپ در کاخ ســفید 
جنگ افروزی از ناحیه مقام های ارشد اسرائیل خواهد وزید 
به طوری که یک جناح جنگ طلــب به رهبری »آویگدور 
لیبرمن« وزیر جنگ ســعی در نبرد در غزه خواهد داشت 
و جنــاح دیگر نیز تحت رهبری نتانیاهو برای نبرد با ایران 

تلاش خواهد نمود.
 بر اســاس ادعای این گزارش، البته ایران دو دشــمن 
سرسخت در کابینه ترامپ دارد و آنها »جیمز متیس« وزیر 
دفاع و »مایکل فلین« مشــاور امنیتی ملی این کشور- که 
در روزهای گذشته اســتعفا داده است- هستند. متیس و 
فلین یک دهه قبل در عراق حاضر بوده و با چشــمان خود 

کشته شدن نیروهای آمریکایی به دست ایرانی ها را شاهد 
بودند. این دو نفر هنوز ایرانی ها را نبخشیده اند و مقام های 
جنگی اســرائیل نیز بســیار قدردان متیس هستند. البته 
باید عنوان شود که این دو مقام آمریکایی نیز درباره ایران 

همسو با نتانیاهو هستند.
بر این اســاس، نتانیاهو در پاسخ به سؤال های ترامپ 
در قبال ایران پیشــنهادهایی را بــرای اعمال تحریم های 
اقتصــادی تا تغییــر وضعیت یا لغو توافق هســته ای بیان 

می کند. بنابراین او فرصت طلایی را در آمریکا دارد.
به گزارش فارس، یدیعوت آحارونوت در خاتمه نوشت: 
اما نتانیاهو نبایــد چندان زیاد دل به موفقیت خود ببندد. 
اگر او ترامپ را متقاعد به بمباران ایران  کند، آنگاه واکنش 
فوری ایرانی ها نه متوجه خاک آمریکا، بلکه متوجه اسرائیل 

خواهد بود.
به عبارت دیگر، در صورت بمباران ایران، هزاران راکت 
از لبنان و ســوریه به سوی اســرائیل پرتاب می شوند. به 
علاوه، هنگامی که کشــمکش بغرنج تر می شود، مخالفان 
جنــگ در آمریکا انگشــت اتهام خود را متوجه اســرائیل 

خواهند نمود.
وبگاه انگلیسی »جینز دیفنس« نیز در روزهای گذشته 
در تحلیلی نوشت: راکت های ساخت ایران در دست حماس 
و حزب الله با ارتقا به نوع هدایت شــونده می توانند حملات 

دقیق تری را تا برد 75 کیلومتر در اسرائیل انجام دهند.

روزنامه صهیونیستی هشدار داد

پرتاب هزاران راكت به اسرائیل
 در صورت حمله به ایران

نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان رهبری 
با بیــان اینکه اعتراض به وضعیــت موجود حق مردم 
خوزستان است گفت:  هیچ امیدی به پرداخت خسارات 

ناشی از قطعی آب و برق در خوزستان نداریم.
آیت الله عبدالکریم فرحانی دیروز در گفت وگو با خبرنگار 
فارس در اهواز با بیان اینکه بحران های اخیر خسارات جبران 
ناپذیری را رفته به رفته به خوزســتان وارد خواهد کرد اظهار 
داشــت: این مشــکلات و ضعف های موجود در خوزستان به 

دلیل بی تدبیری دولت تدبیر و امید است.
وی وضعیت موجود خوزستان را غیر قابل تحمل توصیف 
کرد و افزود: طی 10 روز گذشــته با گســتره عجیبی شاهد 
قطعی آب در 11 شهر اســتان بودیم و دولت پس از گذشت 
چند روز، از این پیشــامد تازه یادش آمده اســت وزیر خود را 

به استان بفرستند.
نماینده مردم خوزســتان در مجلــس خبرگان رهبری با 
تاکید بر اینکه دولت موظف اســت جبران خســارات ناشی از 
قطعی برق و آب را به مردم خوزســتان پرداخت کند متذکر 
شــد: دولتی که تا کنون اعتباری برای جبران خسارات سیل 
خوزســتانی ها مشخص نکرده اســت هیچ امیدی به پرداخت 

خسارات ناشی از قطعی آب و برق در خوزستان نداریم.
فرحانی از رئیس جمهور درخواست کرد: شخصاً به مسائل 
خوزستان ورود کند و برخورد جدی و حساب شده با مشکلات 

استان داشته باشد.
وی با اشاره به سفر اخیر رئیس جمهور به استان خوزستان 
و درخواست نمایندگان خوزستانی مجلس خبرگان از شخص 

استاندار مبنی بر تنظیم جلسه با رئیس جمهور گفت: متاسفانه 
درخواســت نمایندگان خبرگان عملی نشد و در جواب گفتند 

سفر رئیس جمهور پروژه محور است.
آیت الله فرحانی هدف از تشکیل جلسه علماء و نمایندگان 
مجلس خبرگان خوزستان با رئیس جمهور بررسی کارشناسی 
و علمی مسائل و مشکلات استان و شفاف کردن برخی امور با 

شخص رئیس جمهور عنوان کرد.
وی در خصوص تجمع روز دوشنبه مردم اهواز در اعتراض 
به مســئله ریزگردها و قطعی مکرر آب و برق در شــهرهای 
مختلف اســتان گفت: مــردم حق دارند اعتــراض کنند، اگر 
مردم اســتان های دیگر بودند اعتراضات بیشتر و بدتر بود اما 

خوزستانی ها مدارا و نجابت کردند.
فرحانی با ابراز تاسف از مسئله ریزگردها از اینکه چندین 
سال از این معضل می گذرد و دولت اعتباری را به آن اختصاص 
نمی دهد یادآور شــد: مسئله ریز گردها و انتقال آب استان به 
تدریج در حال منحل کردن زندگی مردم اســت آیا فریاد این 

معضلات به گوش دولت نمی رسد؟
وی تاکید کرد: اســتان خوزستان سال هاست از معضلات 
عدیده ای همچون سهل انگاری مسئولان و بی تدبیری مدیران 
رنج می بــرد که انتظار می رود دولت تحقیــق ویژه ای در این 

رابطه کند.
این مــدرس حوزه عنوان کــرد: تا زمانی کــه برای حل 
مشــکلات استان ســتاد ویژه تشکیل نشــود و نظر بزرگان و 
علماء در رابطه با تقویت زیر ساخت های خوزستان و اعتبارات 
تخصیص شده تشکیل نشود این مشکلات ادامه خواهد داشت.

نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان رهبری :

اعتراض حق مردم خوزستان است
رئیس جمهور به مشکلات این استان ورود كند
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